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Miestne zastupiteľstvo Mestskej časti Košice – Nad  jazerom 

 

 

Z á p i s n i c a 

 

z 3. riadneho zasadnutia Miestneho zastupiteľstva Mestskej časti  Košice – Nad jazerom 

dňa  18. mája 2023 

 

 

Prítomní: Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová- starostka mestskej časti 

 JUDr. Martin Petruško - prednosta    

PhDr. Patrik Géci – kontrolór 

 

 

Prítomní poslanci: Mgr. B. Berberich, Ing. J. Skonc, Ing. N. Borovský, Mgr. S. Hricková, 

MVDr. Mgr. A. Jenčová, Bc. M. Belohorský, PhDr. L. Kleinová, 

Ing. Ivana Kmecová, Ondrej Kmec 

 

 

Ďalší prítomní: Mgr. Ľudmila Kolarčíková – vedúca ekonomického oddelenia 

Ing. Milan Derfiňák – vedúci oddelenia výstavby a IČ 

JUDr. Alena Olejárová – vedúca oddelenia starostky 

Mgr. Ivica Krausová – vedúca oddelenia vnútornej správy  

 

 

 

K bodu č. 1/ Otvorenie zasadnutia 

 

Starostka privítala všetkých prítomných na 3. riadnom zasadnutí miestneho 

zastupiteľstva. Privítala poslancov, zástupcu mestskej polície pána Ing. Miroslava Fajčíka, 

veliteľa Mestskej polície v Košiciach – stanica Nad jazerom a zamestnancov miestneho úradu. 

Zároveň uviedla, že z rokovania sa ospravedlnil riaditeľ Obvodného oddelenia PZ Košice – 

Nad jazerom pplk.Ing. Martin Gancarčik a poslanci: Renáta Lenártová, Róbert Schwarcz, 

Andrea Gajdošová, Pavol Slivka. 

 

 

 

K bodu č. 2/ Schválenie programu zasadnutia Miestneho zastupiteľstva Mestskej časti 

Košice – Nad jazerom 

 

Program riadneho zasadnutia bol oznámený elektronickou formou. P. starostka vyzvala 

prítomných poslancov, aby hlasovali o predloženom programe.  

  

(Hlasovanie č. 1: z prít. 9 za 9) 
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P. starostka vyzvala prítomných poslancov, ak majú doplňujúce návrhy do programu 

rokovania, aby ich predniesli. Ing. Borovský predniesol návrh na doplnenie programu 

rokovania o bod 16a: Personálne otázky v komisii výstavby, verejného poriadku a životného 

prostredia - voľba členov z radov neposlancov. Následne starostka MČ vyzvala prítomných 

poslancov, aby hlasovali o doplnenom bode. 

 

(Hlasovanie č.2: z prít.9 za 9) 

 

 

 

K bodu č. 3/  Určenie zapisovateľa, overovateľov zápisnice a voľba návrhovej komisie 

 

P. starostka určila za zapisovateľku pani Mgr. Eriku Gordoňovú a za overovateľov 

zápisnice poslanca Mgr. Bernarda Berbericha a PhDr. Luciu Kleinovú.  Do návrhovej komisie 

bola zvolená poslankyňa PhDr. Lucia Kleinová. 

  

(Hlasovanie č. 3 z prít. 9  za 8) 

 

 

 

K bodu č. 4/ Informatívna správa o činnosti Obvodného oddelenia PZ Košice – Nad 

jazerom a Mestskej polície v Košiciach – stanice Nad jazerom. 

 

Starostka mestskej časti poprosila zástupcu Mestskej polície v Košiciach, pána Ing. 

Miroslava Fajčíka, veliteľa MsP v Košiciach, stanice Košice – Nad jazerom, aby informoval 

o činnosti tejto stanice za  posledné obdobie. 

 

Veliteľ MsP v správe uviedol, že v sledovanom období od 21.02.2023 do 14.05.2023 

bola činnosť príslušníkov stanice MsP - Nad jazerom zameraná prevažne: na kontrolu 

dodržiavania verejného poriadku a čistoty, hlavne na znečisťovanie neprispôsobivými občanmi 

na verejných priestranstvách, na statickú dopravu, na státie motorových vozidiel pred 

priechodmi pre chodcov a v križovatkách v rozpore so zákonom a iných porušení, na 

porušovanie zóny zákazu státia, na dodržiavanie pravidiel cestnej premávky v súvislosti 

s rekonštrukciou Slaneckej cesty, na kontrolu zákazu konzumácie alkoholických nápojov na 

verejnosti, na kontrolu dodržiavania zákona o psoch, na kontrolu a ochranu detských ihrísk a 

školských areálov, na ochranu majetku občanov a mesta pred poškodením a odcudzením, na 

dodržiavanie VZN mesta Košice a mestskej časti. 

 

Počas uvedeného obdobia príslušníci stanice MsP Košice - Nad jazerom zistili a riešili 6 

trestných činov:  

 Krádež: 13.04.2023 v čase o 18:45 hod. hliadka zadržala  podozrivého z krádeže 

elektrického náradia, ručného náradia, bicykla a iných vecí z chaty pri Slaneckej ulici,  

neďaleko Važca. Hliadka vyrozumela OO PZ Nad jazerom, ktoré uvedenú vec prevzalo 

k ďalšej realizácii 

Nedovolená výroba omamných a psychotropných látok, ich držanie a obchodovanie 

s nimi: Dňa 15.04.2023 v čase o 07.10 hod bola hliadkou zadržaná osoba podozrivá 
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z prechovávania omamných a psychotropných látok, ktorú hliadka pri hliadkovej činnosti 

spozorovala pri vyberaní odpadu z kontajnerov na ulici Polárna 4. Pri kontrole sa osoba 

správala podozrivo a jej konanie pripomínalo stav po užití omamnej látky. Pri preukazovaní 

totožnosti osobe vypadlo vrecúško s ostatkami neznámej bielej kryštalickej látky, po vyzvaní 

osoba dobrovoľne vydala škatuľku s obsahom bielych tabletiek neznámeho pôvodu. Hliadka 

vyrozumela OO PZ Nad jazerom, ktoré uvedenú vec prevzalo k ďalšej realizácii 

 

Nedovolená výroba omamných a psychotropných látok, ich držanie a obchodovanie 

s nimi: Taktiež dňa 15.04.2023 v čase o 13:20 hod na ulici Stálicovej č. 5 bola hliadkou 

zadržaná osoba podozrivá z  prechovávania omamných a psychotropných látok, ktorú hliadka  

pri hliadkovej činnosti spozorovala taktiež pri vyberaní odpadu z kontajnerov. Pri kontrole sa 

osoba správala nervózne a po vyzvaní osoby, nech predloží nelegálne látky, ktoré má pri sebe, 

osoba vyložila striekačku a pol tabletky látky Subuxone. Osoba uviedla, odkiaľ si zaobstaráva 

uvedené lieky.  Hliadka vyrozumela OO PZ Nad jazerom, ktoré uvedenú vec prevzalo k ďalšej 

realizácii. 

 

Nebezpečné vyhrážanie: 20.04.2023 v čase o 16:47 hod hliadka prijala žiadosť 

o súčinnosť OO PZ Nad jazerom, že na Lubine má dochádzať k nezhodám medzi rómskymi 

spoluobčanmi a k vzájomnému  napádaniu. Na mieste hliadka bola svedkom verbálnych 

útokov. Fyzickým útokom bolo hliadkou zabránené a nakoniec hliadka konflikt upokojila. Po 

upokojení a poučení osôb, dotknuté osoby chceli podať oznámenie za nebezpečné vyhrážanie 

Hliadka vyrozumela OO PZ Nad jazerom, ktoré prevzalo podozrivú  k ďalšiemu riešeniu.  

 

Nedovolená výroba omamných a psychotropných látok, ich držanie a obchodovanie 

s nimi: Taktiež dňa 20.04.2023 v čase o 20:15 hod na ulici Ždiarskej č. 19 bola hliadkou 

zadržaná osoba podozrivá z  prechovávania omamných a psychotropných látok, ktorú hliadka  

pri hliadkovej činnosti spozorovala taktiež pri vyberaní odpadu z kontajnerov. Pri kontrole sa 

osoba správala nervózne a po vyzvaní osoby, nech predloží nelegálne látky, ktoré má pri sebe, 

osoba vyložila vrecúška s bielou kryštalickou látky. Osoba uviedla, odkiaľ si zaobstaráva 

uvedené lieky.  Hliadka vyrozumela OO PZ Nad jazerom, ktoré uvedenú vec prevzalo k ďalšej 

realizácii. 

 

Ublíženie na zdraví: Dňa 14.05.2023 v čase o 17:00  hod v rekreačnej lokalite Pláž došlo 

k napadnutiu  osoby. Hliadka po príchode na miesto videla medzi stromami dve osoby, kde 

jedna osoba fyzicky napadala inú osobu.  Hliadka osoby rozdelila. Napadnutá  osoba silne 

krvácala z oblasti hlavy a tváre. Hliadka poskytla osobe predlekársku starostlivosť a urýchlene 

privolala RZP a taktiež privolala hliadku OO PZ Nad jazerom, ktorá si osobu podozrivú 

z ublíženia prevzala k ďalšej realizácii. 

 

Za uvedené obdobie našla MsP Košice – Nad jazerom 4 osoby po ktorých bolo 

vyhlásené pátranie, ďalej bolo riešených 1018 priestupkov a príslušníkmi stanice MsP – Nad 

jazerom boli v sledovanom období vykonané preventívno-bezpečnostné akcie a stráženia:  

 

• 9x so zameraním na kontrolu dodržiavania podmienok chovu psov, 

• 7x so zameraním na kontrolu požívania alkoholických nápojov mladistvými   osobami, 

• 4x so zameraním na kontrolu dodržiavania zákazu fajčenia,  

• 22x zabezpečovanie priechodov pre chodcov  pred školskými zariadeniami, 

• 3x so zameraním na predchádzanie poškodzovania cudzej veci  - verejne prístupných 

objektov pomaľovaním a popísaním farbou alebo inou látkou, 
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• 8x so zameraním na kontrolu dodržiavania zákona o cestnej doprave, ktorým sa 

upravujú podmienky na prevádzkovanie taxislužby.  

 

 Príslušníci stanice MsP Nad jazerom zabezpečovali verejný poriadok pri kultúrnych  

a športových  podujatiach konaných v MČ Nad  jazerom a to:   

 

• Košické Benátky 

• Jazda zručnosti  

 

Celkovo príslušníci stanice MsP Košice – Nad jazerom vykonali 326 kontrolných úloh 

zameraných na : 

• na kontrolu dodržiavania verejného poriadku a čistoty,  hlavne na znečisťovanie 

neprispôsobivými občanmi na verejných priestranstvách, 

• kontroly na ochranu majetku občanov a mestskej časti, 

• na kontrolu zákazu konzumácie alkoholických nápojov  na verejnosti, 

• kontrolu prevádzkových hodín,  

• kontrolu školy a detských ihrísk,   

• kontrolu dodržiavania pravidiel cestnej premávky.   

 

V sledovanom období od 21.02.2023 do 14.05. 2023 realizovali hliadky MsP Košice - 

Nad jazerom v MČ Nad jazerom celkovo 360 oznamov, z toho: 265 oznamov nahlásených OS 

MsP, 93 oznámení a podnetov občanov a 2 oznámenia kamerovým systémom. 

 

Hliadkami MsP Nad jazerom bola poskytnutá súčinnosť a to:  

• 3x pre MÚ MČ - Nad jazerom pri monitoringu v nelegálnych osadách a pri uvoľnovaní 

parkoviska z dôvodu konania akcií usporiadaných mestskou časťou,   

• 2x pre MV SR  pri poskytnutí nezúčastnenej osoby, 

• 2x pre MMK oddelenie sociálnych vecí pri monitoringu v nelegálnych osadách,  

• 2x pre RZP  pri prevoze osoby z dôvodu bezpečnosti posádky RZP a pri kontrole zranenej 

osoby pod vplyvom,  

• 1x pre Doprastav  - pri bránení v prácach,  

• 1x pre vodárne – pri poruche. 

 

Na území MČ Nad jazerom bolo v uvedenom období zistených a zaevidovaných 14 

vrakov. Celkovo sa v územnom obvode stanice MsP Košice - Nad jazerom k 14.05.2023 

nachádza 15 neodstránených vrakov. 

 

P. starostka poďakovala za správu a vyzvala rozprave. V rámci rozpravy sa o slovo 

prihlásil poslanec Borovský, ktorý požiadal náčelníka stanice MsP Košice – Nad jazerom o 

vysielanie hliadok na ulicu Poludníková a kontrolu dodržiavania predpisov – jednosmerná 

ulica. Na predloženú požiadavku veliteľ stanice MsP uviedol, že vydá pokyn k častejším 

kontrolám na uvedenej ulici.  

 

Starostka MČ prítomných informovala, že pre odľahčenie dopravy po vnútro 

sídliskových komunikáciách sa podarilo vyriešiť odbočenie vľavo v smere Rovníková - 

Slanecká a taktiež sa rieši situácia pri OC Billa.  
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Keďže v rámci rozpravy nemal nikto z prítomných už žiadne dotazy ani pripomienky,  

vyzvala návrhovú komisiu o prednesenie uznesenia – uznesenie č. 29 

    

(Hlasovanie č. 4 porucha na hlasovacom zariadení) 

(Hlasovanie č. 5 z prít. 9 za 9) 

 

 

K bodu č. 5/ Slovo pre verejnosť 

 

Nakoľko nikto o vystúpenie nepožiadal, p. starostka uzavrela tento bod a pokračovala v 

rokovaní. 

 

 

K bodu č. 6/  Správa o činnosti starostky mestskej časti  

 

 P. starostka prítomných poslancov informovala, že od posledného zastupiteľstva, ktoré 

sa konalo 24.02.2023, sa intenzívne venovala a naďalej venuje všetkým investičným aktivitám 

plánovaným na tento rok, ktoré sú v rôznych štádiách rozpracovania. V sídlisku prebieha 

pravidelná jarná údržba od detských ihrísk, športovísk, venčovísk a zber posypového materiálu 

po zime a dočisťovacie práce.  

 

 Ako ďalej uviedla, zúčastnila sa 13. veľkého kontrolného dňa k Slaneckej ceste spolu 

s ďalšími účastníkmi. Rekonštrukcia Slaneckej cesty má pred sebou ešte cca 7 mesiacov. 

Zhotoviteľ diela deklaroval, že pokiaľ nevyskočia nejaké ďalšie nepredvídané problémy 

v druhom profile vozovky, tak by stavbu mali ukončiť do konca roka 2023 a zároveň aj 

priebežne kolaudovať jednotlivé stavebné úseky. Aktuálne začali minulý týždeň asfaltovať časť 

vozovky, práce však prerušilo nepriaznivé daždivé počasie a pokračovať sa bude v závislosti 

od počasia. Starostka uviedla, že ona osobne vníma ako veľké riziko fakt, že mesto zatiaľ nemá 

plán B pre prípad, ak by sa  práce presunuli aj na rok 2024, a mesto to musí doriešiť.  

 

 P. starostka sa zúčastnila viacerých stretnutí k novele zákona o meste Košice, ktorá je 

účinná od 1.5.2023. Táto novela znamená pre mesto Košice a MČ možnosť nového 

usporiadania administratívy v MČ, presun i posilnenie kompetencií, resp. zmenu štatútu. Pre 

takúto reformu však musí byť politická vôľa v mestskom parlamente i vedení mesta. Z tejto 

novely bolo vylúčené referendum, a doplnené, že o zrušení, zlučovaní atď. bude rozhodovať 

mestské zastupiteľstvo nadpolovičnou väčšinou všetkých poslancov. Rada starostov toto však 

môže odmietnuť hlasovaním, následne to musí do 60 dní opätovne prerokovať mestské 

zastupiteľstvo s počtom hlasov 25.  

 

 Pri optimalizácii a príprave mestského rozpočtu strávila starostka MČ spolu s vedením 

a odbornými zamestnancami mesta desiatky hodín, a následne v závere mesiaca apríl sa 

podarilo po dlhých mesiacoch schváliť v mestskom zastupiteľstve rozpočet mesta, na ktorý je 

priamo naviazaná naša mestská časť, či už cez podielové dane a investičné aktivity, ktoré 

realizuje mesto Košice na území MČ z rozpočtu mesta. 
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 Starostka MČ informovala poslancov, že bola podaná žiadosť o NFP v rámci FAST 

CARE – Ukrajina, kde prijímateľom finančných prostriedkov sú MČ. Všeobecná dohoda medzi 

starostami je, že mestu Košice z tých peňazí ak budú pripísané na účty mestských častí, 

poukážeme 10% spôsobom poníženia podielových daní. Zároveň uviedla, že dnes (18.5.2023) 

je na pracovnej ceste v meste Košice nový rezortný minister a p. starostka sa spolu s ďalšími 

starostami, vedením mesta i kraja zúčastní pracovného stretnutia s ním. Na stretnutí by mali 

byť informovaní o FAST CARE i ďalších výzvach z ktorých by obce mohli čerpať finančné 

prostriedky.  

 

 V rámci odpadového hospodárstva sa v MČ zavádza implementácia polopodzemných 

kontajnerovísk, vyplývajúca z Koncepcie odpadového hospodárstva v meste Košice, ktorých 

v tomto roku by malo pribudnúť 6 samostatných stojísk, financovanie piatich má realizovať 

spoločnosť KOSIT spolu s mestom Košice. Na jedno má MČ dlhodobo vyčlenené finančné 

prostriedky a je to pripravené na Stálicovej ulici. Aktuálne už prebehlo vytypovanie území 

vhodných na umiestnenie týchto kontajnerovísk a následne tieto vytypované pozemky pôjdu na 

schválenie do mestského zastupiteľstva.  

 

 P. starostka prítomných informovala aj o veľkom pracovnom stretnutí ohľadom osady 

Lubina. Na stretnutie boli pozvaní okrem polície, rôznych inštitúcii hlavne vlastníci pozemkov 

na ktorých sa osada nachádza. Časť vlastníkov nedošla, takže budú iniciované ďalšie stretnutia 

a podľa toho sa budú odvíjať ďalšie kroky.   

 

 V závere svojej správy p. starostka prítomných informovala o podujatiach, ktoré sa 

uskutočnili a išlo konkrétne o : Deň učiteľov, Jazerská kvapka krvi, Memoriál Gálovcov, Jazda 

zručnosti, Talent show, Košické Benátky a v rámci tohto podujatia akcia Jazero žije. Zároveň 

prítomných pozvala na akciu Deň Jazerčanov.  

 

V rámci rozpravy nemal nikto z prítomných žiadne dotazy ani pripomienky. Následne 

starostka vyzvala návrhovú komisiu o prednesenie uznesenia – uznesenie č. 30    

  

(Hlasovanie č. 6 z prít. 9 za 9) 

 

 

K bodu č. 7/  Správa o plnení uznesení Miestneho zastupiteľstva Mestskej časti Košice – 

Nad jazerom 

 

Materiál bol poslancom zaslaný v elektronickej forme. V rámci rozpravy nemal nikto 

z prítomných žiadne dotazy ani pripomienky a preto starostka vyzvala návrhovú komisiu 

o prednesenie uznesenia – uznesenie č. 31     

 

(Hlasovanie č. 7 z prít. 9  za 9) 
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K bodu č. 8/ Správa o výsledkoch kontroly 

 

Správa o výsledkoch kontroly bola predložená písomne. V rámci rozpravy nemal nikto 

z prítomných žiadne dotazy ani pripomienky. Následne starostka vyzvala návrhovú komisiu 

o prednesenie uznesenia – uznesenie č. 32 

 

(Hlasovanie č. 8 z prít. 9  za 9) 

 

 

 

K bodu č. 9/ Záverečný účet Mestskej časti Košice – Nad jazerom za rok 2022 

 

P. starostka uviedla, že materiál  bol zaslaný elektronicky a taktiež bol prerokovaný 

v komisiách a miestnej rade.  

 

Základným nástrojom finančného hospodárenia Mestskej časti Košice - Nad jazerom 

v roku 2022 bol programový rozpočet na rok 2022. Rozpočet bol schválený miestnym 

zastupiteľstvom dňa 15.12.2021 uznesením miestneho zastupiteľstva č. 178. Výdavky 

programového rozpočtu mestskej časti na rok 2022 boli rozčlenené do 11 programov, ktoré sa 

ďalej členili na podprogramy a prvky resp. projekty.  

 

Mestská časť Košice - Nad jazerom v  roku 2022  hospodárila  s  prebytkom z bežného 

rozpočtu vo výške +167 918 €. Z dôvodu uskutočnenia naplánovaných investičných aktivít 

spolu v objeme 314 760 € bol v kapitálovom rozpočte vykázaný schodok -274 760 €, ktorý 

bol krytý finančnými operáciami z rozpočtu. 

Z  rozpočtu príjmov a  výdavkov mestská časť dosiahla v roku 2022 po vylúčení 

účelovo  určených   prostriedkov  zo štátneho rozpočtu na Referendum 2023 prebytok 

+162 788 €. 

 

Počas roka 2022 mestská časť hospodárila s bežnými príjmami v  objeme 1 621 958 € 

a kapitálovými príjmami v sume 40 000 €. Bežné výdavky predstavovali čiastku 1 454 040 € 

a kapitálové výdavky objem 314 760 €. Stav disponibilných finančných prostriedkov na 

bankových účtoch a v pokladni dosiahol k 31. 12. 2022 sumu 563 637 €. 

 

Starostka MČ ďalej uviedla príklady z plnenia schválených aktivít mestskej časti k 31.12.2022: 

• Revitalizácia a rekonštrukcia detských ihrísk: Amurská, Baltická a Radka v RL Jazero 

• Projektová dokumentácia – verejné osvetlenie chodníkov na Galaktickej a Meteorovej 

ulici 

• Verejné osvetlenie chodníkov na ulici Ždiarska – Trhovisko – Rovníková 

• Riešenie statickej dopravy – parkovisko na Ladožskej a Jenisejskej ulici 

• Projektová dokumentácia – výstavba uzamykateľného kontajneroviska na ulici Ždiarska 

• Architektonická štúdia chodníkov v RL Jazero 

• Plávajúca fontána  
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• Zrealizované nákupy v roku 2022 – elektrická brána OC Branisko, sklápač, mini bager, 

klimatizačné zariadenie na miestny úrad a ďalšie. 

 

Pani starostka v závere zhrnula, že výdavky boli vo výške 314 760,-€. V rámci 

vystúpenia p. starostka ďalej prítomných informovala, že prebiehajú stretnutia a konania za 

účelom vybudovania kanalizácie v RL Jazero a všetko smeruje k tomu, že na jeseň 2023 bude 

možno kanalizácia vybudovaná. Následne vyzvala prítomných k rozprave. V rámci rozpravy 

nemal nikto z prítomných žiadne dotazy ani pripomienky a preto starostka vyzvala návrhovú 

komisiu o prednesenie uznesenia – uznesenie č. 33 

 

(Hlasovanie č. 9 z prít. 9  za 9) 

 

 

 

K bodu č. 10/ Výročná správa Mestskej časti Košice – Nad jazerom za rok 2022 

 

Materiál k uvedenému bodu bol ako uviedla starostka zaslaný elektronicky, bol 

zverejnený na úradnej tabuli a webovej stránke mestskej časti a bol prerokovaný v komisiách 

a v miestnej rade.   

 

P. Starostka ďalej uviedla, že výročná správa Mestskej časti Košice - Nad jazerom je 

spracovaná v zmysle  § 20  ods. 1 zákona č. 431/2002 Z. z. o účtovníctve. Popisuje stav, v akom 

sa mestská časť ako účtovná jednotka nachádza a budúci vývoj mestskej časti ako účtovnej 

jednotky. Obsahuje informácie o historickom vývoji, demografickom a ekonomickom stave 

mestskej časti, hospodárení mestskej časti za rok 2022, o stave majetku, pohľadávok, 

peňažných fondov, poskytnutých a  prijatých grantov a transferoch, o uskutočnených 

projektoch v roku 2022 a  o predpokladaných zámeroch na roky 2023 - 2025.  

Výročná správa Mestskej časti Košice - Nad jazerom za rok 2022 bude po prerokovaní 

miestnym zastupiteľstvom zverejnená v registri účtovných závierok. Jej prílohou je Správa 

nezávislého audítora o overení individuálnej účtovnej závierky  a výročnej správy Mestskej 

časti Košice – Nad jazerom k 31.12.2022. Následne p. starostka vyzvala prítomných 

k rozprave.  

 

V rámci rozpravy sa o slovo prihlásil p. Borovský s otázkou týkajúcou sa pohľadávky 

voči firme Jolly Roger. Ako uviedol p. Borovský, nejedná sa o extrémnu pohľadávku, ale 

zaujíma ho, ako tento problém vníma starostka MČ ako štatutár, resp. či je toho názoru, že sa 

to nejakým spôsobom vysporiada. Na položenú otázku starostka MČ uviedla, že mestská časť 

má ohľadom vysporiadania pohľadávok povinnosti, ktoré si plní, V praxi to znamená, že 

problému sa venuje na pravidelnej báze, posielajú sa výzvy,  upozornenia, prebiehajú stretnutia 

atď.. V prípade nerešpektovania budú nasledovať ďalšie právne kroky, ktoré môžu viesť až 

k výpovedi. Z hľadiska budúcnosti je to neudržateľné a preto už v súčasnej dobe existuje vízia 

čo sa v týchto priestoroch môže v budúcnosti nachádzať (vývarovňa, jedáleň pre seniorov atď. 

nakoľko záujem o tieto služby je enormný).  
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V rámci rozpravy nemal nikto ďalší z prítomných žiadne dotazy ani pripomienky. 

Následne starostka vyzvala návrhovú komisiu o prednesenie uznesenia – uznesenie č. 34 

 

(Hlasovanie č. 10 z prít. 9  za 9) 

 

 

K bodu č. 11/ Informácia o vykonaných rozpočtových opatreniach programového 

rozpočtu Mestskej časti Košice – Nad jazerom v roku 2023 

 

Starostka uviedla, že materiál bol zaslaný elektronicky. Ďalej uviedla, že v súlade s 

uznesením č. 18 z 2. riadneho zasadnutia Miestneho zastupiteľstva Mestskej časti Košice - Nad 

jazerom zo dňa 24. februára  2023, ktorým miestne zastupiteľstvo poverilo starostku mestskej 

časti vykonať zmeny v bežnom rozpočte na rok 2023 rozpočtovými opatreniami: 

- zmeny rozpočtu v bežných príjmoch a bežných výdavkoch pri rovnakej zmene objemu 

bežných príjmov aj bežných výdavkov a presun bežných výdavkov pri nezmenenej výške 

celkových bežných výdavkov v celkovom objeme najviac 20 % bežných výdavkov schváleného 

rozpočtu počas kalendárneho roka sa vykonaním rozpočtových opatrení č. 1 - 2 zvýši rozpočet 

bežných príjmov o sumu 21 643 €, a zvyšuje sa rozpočet bežných výdavkov o sumu 21 643 €.  

 

Ďalej uviedla, že rozpočet bežných výdavkov bol na rok 2023 schválený v objeme 1 527 

188 €. Čiastka 26 959 € zodpovedajúca objemu zmien v rozpočte bežných výdavkov 

realizovaných rozpočtovými opatreniami č. 1 - 2 schválenými starostkou mestskej časti v  roku  

2023 predstavuje podiel 1,77 %, čím je dodržaný miestnym zastupiteľstvom schválený objem 

zmien - najviac  20 % rozpočtu bežných výdavkov rozpočtu počas kalendárneho roka. 

 

V rámci rozpravy nemal nikto z prítomných žiadne dotazy ani pripomienky. Následne 

starostka vyzvala návrhovú komisiu o prednesenie uznesenia – uznesenie č. 35 

 

(Hlasovanie č. 11 z prít. 9  za 9) 

 

 

K bodu č. 12/ Program hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja mesta Košice a jeho 

funkčnej oblasti 2022-2027 

 

Materiál bol zaslaný elektronicky a taktiež bol prerokovaný na komisiách.  

 

Starostka prítomných poslancov informovala,. že Rozvojový program mesta alebo obce 

je nástroj, ktorý pomáha samospráve využiť rozvojový potenciál územia, umožňuje vyvinúť 

koordinovaný a inštitucionálny rámec na riešenie výziev a príležitosti. Zároveň umožňuje 

reagovať na zmeny legislatívneho, koncepčného a finančného prostredia, ktoré so sebou 

priniesol doterajší vývoj v spoločnosti a tak sa pripraviť na efektívnejšie využívanie príležitosti, 

ktorým je nové Programové obdobie Európskej únie 2021 – 2027, reflektovať na nepredvídané 

zmeny. Prispieva k napĺňaniu globálnych cieľov definovaných v Agende 2030 pre udržateľný 

rozvoj a ďalších národných a nadnárodných strategických dokumentov. 
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V  rámci rozpravy k uvedenému bodu vystúpila poslankyňa A. Jenčová, ktorá uviedla, 

že ona za tento dokument hlasovať nebude. Je toho názoru, že prijatím uvedeného dokumentu 

sa situácia s parkovaním v meste nevyrieši, len sa viac zaťažia obyvatelia a to bez toho,  aby za 

to mali adekvátnu náhradu. Na uvedenú pripomienku reagovala p. starostka tak, že rozhodnutie 

poslankyne berie na vedomie, avšak výzvy sú koncipované tak, že prijatie resp. prerokovanie  

takéhoto dokumentu je jednou z podmienok zapojenia sa do výziev a svedčia o tom už 

rozbehnuté projekty. 

 

Nikto ďalší v rámci rozpravy nemal už žiadne ďalšie dotazy ani pripomienky. Následne 

starostka vyzvala návrhovú komisiu o prednesenie uznesenia – uznesenie č. 36 

 

(Hlasovanie č. 12 z prít. 9  za 8 proti 1) 

 

 

K bodu č. 13/ Návrh poskytnutia dotácie z rozpočtu Mestskej časti Košice – Nad jazerom 

pre Správu mestskej zelene v Košiciach na projekt – Vybudovanie vonkajšieho Fitparku 

na ulici Donská 

 

P. starostka uviedla, že Správa mestskej zelene v Košiciach (SMsZ) predložila v zmysle 

Všeobecne záväzného nariadenia Mestskej časti Košice – Nad jazerom č. 44 o poskytovaní 

dotácií z rozpočtu mestskej časti žiadosť o poskytnutie dotácie pre projekt – „Vybudovanie 

vonkajšieho Fitparku na ulici Donská“.  

 

Oddychová zóna a verejná zeleň v priestranstve medzi ulicami Donská – Levočská 

vytvára priestorové možnosti dotvoriť toto prostredie s prevahou zelene o formu aktívneho 

oddychu s umiestnením cvičebných zariadení a mestského parkového mobiliáru. Z tohto 

dôvodu pristupuje  Mestská časť Košice – Nad jazerom k ďalšiemu kroku využitia územia a tou 

je vybudovanie vonkajšieho Fitparku v danej lokalite na parcelách registra C KN č. 4091/48 

a 4091/88 v k. ú. Jazero. Celkové náklady na projekt sú predpokladané vo výške 20.000,- €. 

Starostka MČ ďalej uviedla, že žiadosť o dotáciu bola prejednaná v komisiách 

a miestnej rade a následne vyzvala prítomných k rozprave. 

 

V rámci rozpravy nemal nikto z prítomných žiadne dotazy ani pripomienky a preto  

starostka vyzvala návrhovú komisiu o prednesenie uznesenia – uznesenie č. 37 

 

(Hlasovanie č. 13 z prít. 9  za 9) 

 

 

K bodu č. 14/  Návrh poskytnutia dotácie z rozpočtu Mestskej časti Košice – Nad jazerom 

pre Správu mestskej zelene v Košiciach na projekt – Revitalizácia detského ihriska – 

výmena HP na ulici Stálicová 

 

Starostka uviedla, že materiál k uvedenému bodu bol zaslaný elektronicky. Taktiež bol 

prerokovaný v komisiách a v miestnej rade.  
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Správa mestskej zelene v Košiciach (SMsZ) predložila v zmysle Všeobecne záväzného 

nariadenia Mestskej časti Košice – Nad jazerom č. 44 o poskytovaní dotácií z rozpočtu mestskej 

časti žiadosť o poskytnutie dotácie pre projekt – „Revitalizácia detského ihriska – výmena 

HP na ulici Stálicová“. Revitalizácia detského ihriska v navrhovanej lokalite bude pozostávať 

z doplnenia nového certifikovaného herného prvku podľa STN EN 1176 a 1177.  

 

Predmetná stavba sa nachádza v zastavanom území v katastri mesta Košice, katastrálne 

územie Jazero na parcele registra C KN č. 3107. Okolitú zástavbu tvorí hromadná bytová 

výstavba, občianska vybavenosť, inžinierske siete. Revitalizáciou jestvujúceho detského 

ihriska sa zatraktívni oddychový priestor. Celkové náklady na projekt sú predpokladané vo 

výške 5.000,- €. 

 

V rámci rozpravy nemal nikto z prítomných žiadne dotazy ani pripomienky a preto 

starostka vyzvala návrhovú komisiu o prednesenie uznesenia – uznesenie č. 38 

 

(Hlasovanie č. 14 z prít. 9 za 9) 

 

 

 

K bodu č. 15/ Návrh poskytnutia dotácie z rozpočtu Mestskej časti Košice – Nad jazerom 

pre Správu mestskej zelene v Košiciach na projekt – Výstavba detského ihriska pre 

hendikepované deti na ulici Ladožská 

 

Starostka prítomným poslancom zopakovala, že materiál bol zaslaný elektronicky, bol 

prerokovaný v komisiách a v miestnej rade.  

 

Správa mestskej zelene v Košiciach (SMsZ) predložila v zmysle Všeobecne záväzného 

nariadenia Mestskej časti Košice – Nad jazerom č. 44 o poskytovaní dotácií z rozpočtu mestskej 

časti žiadosť o poskytnutie dotácie pre projekt – „Výstavba detského ihriska pre 

hendikepované deti na ulici Ladožská“.  

Výstavba detského ihriska v navrhovanej lokalite bude pozostávať z inštalácie 

bezbariérových certifikovaných herných prvkov podľa STN EN 1176 a 1177 ako aj vytvorenie 

bezpečného povrchu pre lepší a bezpečný prístup k ním. Predmetná stavba sa nachádza 

v zastavanom území v katastri mesta Košice, katastrálne územie Jazero na parcele registra C 

KN č. 2368, 2369. Okolitú zástavbu tvorí hromadná bytová výstavba, občianska vybavenosť, 

inžinierske siete. Cieľom projektu je sprístupniť hendikepovaným deťom možnosť dopriať im 

zážitok  z hry priamo v prírode a celkové náklady na projekt sú predpokladané vo výške 

40.000,- €. P. starostka taktiež uviedla, že takéto ihrisko v MČ zatiaľ nemáme a požiadavka na 

takéto ihrisko vzišla zo strany obyvateľov MČ. 

 

V rámci rozpravy nemal nikto z prítomných žiadne dotazy ani pripomienky. Starostka 

vyzvala návrhovú komisiu o prednesenie uznesenia – uznesenie č. 39 

( Hlasovanie č. 15  z prít. 9 za 9) 
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Po hlasovaní sa poslanec Jozef Skonc ospravedlnil a z rokovania odišiel. 

 

 

 

K bodu č. 16/ Návrh poskytnutia dotácie z rozpočtu Mestskej časti Košice – Nad jazerom 

pre Správu mestskej zelene v Košiciach na projekt – Oplotenie detského ihriska na ulici 

Raketová 

 

Materiál k predmetnému bodu bol zaslaný elektronicky, bol prerokovaný v komisiách 

a v miestnej rade.  

 

P. starostka uviedla, že Správa mestskej zelene v Košiciach (SMsZ) predložila v zmysle 

Všeobecne záväzného nariadenia Mestskej časti Košice – Nad jazerom č. 44 o poskytovaní 

dotácií z rozpočtu mestskej časti žiadosť o poskytnutie dotácie pre projekt – „Oplotenie 

detského ihriska na ulici Raketová“.  

 

Predmetná stavba sa nachádza v zastavanom území v katastri mesta Košice, katastrálne 

územie Jazero na parcele registra C KN č. 2982. Detské ihrisko sa oplotí stĺpikovým systémom 

s panelovým pletivom, ktoré bude prevedené ako poplastované na pozinkovanej oceli. Výška 

oplotenia by mala byť po celom obvode vo výške 1,5m. Cieľom oplotenia detského ihriska je 

ochrana detí pred nebezpečenstvom a znemožnenie vstupu iných osôb a zvierat a celkové 

náklady na projekt sú predpokladané vo výške 11.520,- € 

 

V rámci rozpravy nemal nikto z prítomných žiadne dotazy ani pripomienky. Následne 

starostka vyzvala návrhovú komisiu o prednesenie uznesenia – uznesenie č. 40 

 

( Hlasovanie č. 16 : z prít. 9 za 9) 

 

 

 

K bodu č. 16a / Personálne otázky v stálej komisii výstavby, verejného poriadku 

a životného prostredia MiZ  

 

 Starostka MČ vyzvala predsedu komisie výstavby, verejného poriadku a životného 

prostredia, aby predložil návrh na doplnenie členov z radov neposlancov. 

 Poslanec N. Borovský následne predložil návrh na schválenie nových členov komisie 

výstavby, verejného poriadku a životného prostredia z radov neposlancov, a to: Ing. Martin 

Balkovský a  Ing. Ivo Grobauer. 

  

V rámci rozpravy nemal nikto z prítomných žiadne dotazy ani pripomienky a starostka 

vyzvala návrhovú komisiu o prednesenie uznesenia – uznesenie č. 41 

 

( Hlasovanie č. 17: z prít.8 za 8) 
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K bodu č. 17/ Interpelácie  

 

P. starostka požiadala prítomných poslancov o písomné predloženie interpelácií 

v zmysle schváleného rokovacieho poriadku.  

 

Poslankyňa A. Jenčová podala písomnú interpeláciu v znení: 

1. Ako plánuje MČ riešiť parkovanie na chodníkoch, keďže začne platiť od 1.10.2023 novela 

zákona o cestnej premávke: 

• bude MČ vyznačovať čiary, alebo 

• požiada MČ mesto? 

 

2. Úprava schodov do KC Branisko – položenie 20cm gumových podložiek 

 

 

K bodu č. 18/ Rôzne 

 

Starostka otvorila bod rôzne a vyzvala prítomných k prípadným dotazom, návrhom 

a pripomienkam.    

Poslanec M. Belohorský vyslovil požiadavku, či by nebolo možné rokovania miestneho 

zastupiteľstva presunúť z priestorov kultúrneho strediska do budovy miestneho úradu. Svoju 

požiadavku odôvodnil tým, že v blízkosti KS je problém s parkovaním a v súčasnej dobe je 

značný problém aj s presunom po MČ Nad jazerom.  

 

Na požiadavku p. starostka uviedla, že rozhodnutie je na poslancoch. Ak si to želajú, tak 

rokovania sa budú konať v priestoroch miestneho úradu. Zároveň ich upozornila, že priestory 

na miestnom úrade neposkytujú toľko priestoru ako na kultúrnom stredisku a preto musia rátať 

s menším „životným priestorom“. Po ďalšej debate starostky MČ s prítomnými poslancami 

padlo rozhodnutie, že najbližšie zasadnutie MiZ sa uskutoční na miestnom úrade.  

 

V rámci diskusie požiadala starostka prítomných poslancov o podanie návrhov na 

oceňovanie osobností.  

 

Ďalší sa do diskusie prihlásil poslanec N. Borovský, ktorý hneď na úvod uviedol, že 

svoju prosbu chcel adresovať na p. riaditeľa OO PZ Košice, avšak pre jeho neprítomnosť ju 

adresuje starostke MČ. Poslanec prosí starostku, aby pri stretnutí s Ing. Gancarčíkom požiadala 

o kontrolu dodržiavania dopravných značiek na križovatke Dneperská – Levočská, nakoľko 

situácia v uvedenej lokalite je neúnosná.  

 

Starostka uviedla, že sa podá oficiálna požiadavka a  situácia sa bude riešiť.  

 

 Ako posledná sa o slovo prihlásila poslankyňa S. Hricková, ktorá ako uviedla tlmočí 

požiadavku od obyvateľov MČ. Občania nie sú dostatočne informovaní a preto žiadajú 

o umiestnenie úradnej tabule v priestoroch medzi poštou a poliklinikou.  
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Starostka reagovala, že nové tabule sú naplánované všade tam, kde bola vznesená 

požiadavka, ako napríklad aj v rekreačnej lokalite a termín plnenia je do 30.06.2023.  Týka sa 

to taktiež reklamných tabúľ. O plnení požiadaviek a ďalších aktivitách budú poslanci priebežne 

informovaní.    

 

 

K bodu 19/ Záver  

 

Pani starostka uviedla, že, program dnešného rokovania miestneho zastupiteľstva bol 

vyčerpaný. Poďakovala sa všetkým za účasť a vyhlásila zasadnutie za ukončené. 

 

 

 

 

 

 

JUDr. Martin Petruško     Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová 

            prednosta                                                                                   starostka 

 

                              podpísala dňa:  

 

 

 

 

overovatelia: PhDr. Lucia Kleinová 

                      Mgr. Bernard Berberich 

 

 

 

zapisovateľka: Mgr. Erika Gordoňová 

 


